
Zápis z jednání výboru Spolku Skutek 13. 1. 2025 od 18:00 hod v Městské knihovně 

- zúčastnily/i se: Alena Kunicová, Jitka Hlaváčková, Johana Lomová, Martin Netočný, 
Jiří Pitrmuc, Jiří Ptáček, Zuzana Štefková 

- hostka: Elis Unique 
- omluvena: Hana Janečková 

 

1) Galerie Světova 1 a usnesení Zastupitelstva Praha 8 a MHMP 

- Popis situace viz zápis ze 3.1. 2025. Na této schůzi výboru bylo požádáno o 
spolupráci na řešení situace, která podle mínění některých ohrožuje nezávislé 
fungování kulturních organizací skrze účelově politicky motivované zneužití dotačních 
řízení. 

- 3. 1. 2025 byl také představen (Zai Xu a Jitka Hlaváčková) text otevřeného dopisu 
vyjadřujícího se ke kauze. Skutek byl vyzván ke spoluúčasti na publikování dopisu. 

- Nastíněn text dopisu ke kolektivním úpravám (i mimo Skutek). 

- Finální text bude zaslán členům výboru Skutku do 22.1 a poté předložen širšímu 
plénu signatářů. 

- Někteří z ustavujících signatářů dopisu jsou uvedeni pod textem, další budou 
doplněni do 24.1.2025. 

 

2)  K členství Skutku v dalších kulturních organizacích 

- Podpora Ceny Věry Jirousové: 

- Jirka Ptáček, který se mj. za Skutek zúčastnil výběru nové ředitelky CVJ Evy 
Slabé, která vede Cenu od poloviny roku 2024, nastínil aktuální situaci, tj. v 
jakém vztahu je spolek Skutek k CVJ: 

- Spolek Skutek je společně s Artyčok.tv, Centrem pro současné umění 
a Artalk.cz součástí spolku CVJ. 

- Všichni vyjmenování platí od loňského roku příspěvek na fungování 
CVJ 12 000 Kč ročně. 

- Skutek zatím ne, protože podnět nebyl z důvodu voleb nového výboru 
dosud schválen. 

- Výbor se jednohlasně usnesl platit z rozpočtu Skutku příspěvek 12 000 Kč na 
provoz CVJ. 

- Ohledně zpětné platby za rok 2024 bude prověřena možnost formálního 
zdůvodnění platby (Alena) a také její potřebnost. 

- Výbor vyjádřil zájem se na březnové schůzi výboru Skutku sejít s novou 
ředitelkou CVJ Evou Slabou a získat lepší vhled do činnosti CVJ. 

 

 



- KKF:  

- Alena za Skutek realizuje platbu členského příspěvku do KKF za rok 2025 

(5000 Kč). 

- Jirka Ptáček pozve e-mailem členstvo Skutku na členskou schůzi KKF, která 
proběhne 21. ledna 2025 v 16:00 hod. v Domě U Kamenného zvonu, přepošle 
také věstník KKF a výzvu ke kandidatuře do doplňujících voleb do 
představenstva KKF. 

- (aktualizace: zápis ze členské schůze KKF 21.1.2025 zde)  

 

3) Kulturní obec a požadavky MK ČR na vrácení dotací 

- Popis situace viz zápis ze schůze 3.1. 2025, na níž byly zástupci šesti kulturních 
organizací prezentovány prekérní situace se zpětným hodnocením dotací MK ČR za 
rok 2023 během, které proběhlo během podzimu 2024, a které vedlo u některých 
organizací k nutnosti vrátit část dotací. 

- Navrženo vytvoření společného vyjádření k větší transparentnosti, součinnosti a 
podpory ze strany úředníků MKČR vůči příjemcům dotací a iniciace jednání kulturní 
obce s OUKKO MK ČR. 

- Vzhledem k tomu, že se v podobné situaci velmi pravděpodobně ocitly také kulturní 
organizace z jiných uměleckých segmentů, bylo doporučeno otevřít téma na členské 
schůzi KKF, která proběhne 21.ledna 2025 a následně vyhodnotit další postup. 

- Podle vyjádření Jitky, která kauzu projednala na schůzi představenstva KKF, je tato 
organizace také ochotna v kauze působit jako mediátor. 

- (aktualizace: na členské schůzi KKF se nikdo z ostatních kulturních segmentů k 
tomuto podnětu nepřipojil, proběhla však debata s přítomnou ředitelkou OUKKO Z. 
Zahradníčkovou, která potvrdila, že od podzimu probíhá hloubková revize dotací z 
roku 2023 a souhlasila se schůzkou postižených subjektů a zástupců MK ČR. 
Doporučeno odložit o pár týdnů, pak se sejít.) 

 

4) Volba nové předsedkyně/předsedy Skutku 

- Alena již ve své funkci přesluhuje, volbu není možno dále odkládat. Vzhledem k tomu, 
že se ke kandidatuře dosud nikdo nepřihlásil, zvažuje se volba losem či jiný způsob. 

- Výbor se usnesl na tom, že na některém z nejbližších setkání výboru bude zvolen 
předseda či předsedkyně. 

 

https://docs.google.com/document/d/1LYXnARroClcZ44R4MXg1gVfPTyODJrD8LkzdVl8Qb_g/edit?tab=t.0


 

5)  Mánes 

- Martin poslal e-mailem zprávu o situaci ohledně zakládané odborné (kurátorské) 
komise nadace Mánes, resp. její dceřiné společnosti Appela, která by měla zaštítit 
program výstavní síně Mánes. 

- Martin se činnosti komise nechce účastnit, zřejmě za sebe může jmenovat někoho 
dalšího. Z výboru však nejspíše zájem nikdo nemá, podle postřehu Jirky Pt. by spolek 
Skutek navíc neměl vystupovat v roli kurátora, protože jeho kompetence jsou 
zaměřené na uměleckou advokacii a koordinaci. 

- Hledáme tedy případné další kandidáty – padly dva návrhy, které prověříme, do pátku 
17.1. zkusíme poslat další návrhy. 

- Ve středu 15.1.2025 se Jitka sešla s novým členem správní rady Mánesa Janem 
Smetanou a závěry shrnula v samostatném emailu. Jitka doporučuje se sejít ještě s 
dalším členem SR Adamem Ciglerem (aktualizace: což bylo realizováno v únoru 
2025).  

- Proběhla také komunikace (email, telefonáty) s paní Zuzanou Polákovou (bývalou 
členkou dozorčí rady Mánesa), která informovala mj. o tlaku na Nadaci české 
architektury ze strany předsedy správní rady za účelem zrušení věcného břemena (tj. 
jejich kancelář v budově Mánesa).  

- Kontrolou registru zjištěno, že členy Správní rady jsou nyní tito: Netušil, Kaprasová, 
Míšek, Konupka, Smetana, Cigler, místo po panu Jarkovském zatím neobsazeno, má 
ho obsadit Jaromír Štajtenský (hlavní manažer společnosti Kaprainu – aktualizace – 
pan Štajtenský byl zvolen za člena SR v lednu 2025). Dozorčí rady David Krofta 
(advokát), Lucie Tycová Rambousková (info z minula - advokátka nominovaná za 
Gestor, kterým poskytuje právní služby), Milan Bufka (bývalý konkurzní správce 
Škodovky, bývalý ředitel GHMP), 

- Jitka komunikuje také s Kateřinou Frouzovou, novinářkou z Deníku N, která loni 
publikovala sérii zlomových investigativních článku o Mánesu a může spolupracovat 
na dalších. Podporu slíbila i poslankyně Jarmila Levko, potenciálně oslovit ministra 
Baxu a radního Pospíšila (který je ale pravděpodobně napojen na SR).  

- Jitka dále navrhuje: 

- Poslat SR Mánes znovu stejný dopis jako potom, co se na jaře 2024 uvolnilo 
místo po panu Kalábovi a apelovat na otevřenou volbu z kandidátů výtvarných 
spolků. 

- Zároveň žádat navrácení klauzule o nominaci členů správní rady spolky 
reprezentujícími uměleckou obec. Tak, jako tomu bylo do loňského roku, kdy 
tento bod z nadační listiny vyškrtli.  

 

 

https://www.archiweb.cz/n/domaci/spolek-skutek-vyzval-nadaci-ceskeho-vytvarneho-umeni-aby-vypsala-volby-do-spravni-rady


6)  Mezigenerační setkávání 

- Podnět Elis Unique, nové členky Skutku reagující na podnět Hany Janečkové 
z loňského roku týkající se mezigeneračních setkávání umělecké scény. Elis navrhuje 
společnou aktivitu s Re-connect Art projektem, který si na podobný program podal 
loni grant (aktualizace: grant podporu nezískal). 

- Navrženo vytvoření pracovní skupiny „Mezigenerační setkávání“ (zatím ve složení 
Hana, Martin a Elis). Elis přepošle svůj e-mail a Jitka všechny propojí. Pracovní 
skupina by se měla sejít během února nebo března 2025 (po příští schůzi výboru), 
aby se stihla naplánovat 1-2 akce na rok 2025. 

- Jirka Pt. připoměl dřívější akce Skutku a Umělec má cenu (– osvědčený model!), 
návštěvy ateliérů a debatu s umělci starší generace Co tě žere, když jsi 60+  (NoD, 
2013). 

- Otázky: Koho a jak ideálně oslovit? Jde nám i o přímou reflexi petice? (asi ano) 

 

7) Jirka Pt., ve spolupráci s Martinem, dokončí, pošle a publikuje zápis z členské 
schůze 2024, totéž bude uskutečněno se zápisem ze 3.ledna 2025. 

 

Další schůze výboru se uskuteční 3. února v 18:00 v MK. 
 

Zapsala: Jitka Hlaváčková, ověřil: Martin Netočný 


